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scăldătoare  a  Botezului. 

(Sf. Ambrozie  de  Mediolanum,  

Despre  Taine ) 

 

Iisus,  văzându-l  pe  acesta  zăcând  şi 

ştiind  că  este  aşa  încă  de  multă  vreme, 

i-a  zis:  Voieşti  să  te  faci  sănătos? 

(Ioan 5, 6)  

Iisus  a  întrebat:  “Vrei să  fii  făcut 

întreg?”.  Vedeţi  modestia  Lui  aici.  El  nu 

spune:  “Voieşti  ca  Eu  să  te  vindec?”, 

căci   nu  vrea  El  ca  să  apară  ca  şi  cum 

ar  fi  cineva  mare  prin  prevestirea 

minunilor  Lui.  Şi omul  slăbănog  răspunde 

“Voiesc”,  dar  “nu  am  om  (să mă ajute)”; 

căci  unde  nu  este  iubire,  nu  este  nici 

măcar  o  persoană  să  ofere  ajutor.  „Şi 

astfel,  Eu  întreb  din aceeaşi  cauză”,  

spune  Iisus,  “Nu  numai  că  tu  să  ştii 

despre  planul  Meu  de  a  vindeca  pe  cei 

care  sunt  bolnavi,  ci  şi  ca  să  vezi 

cruzimea  oamenilor  sănătoşi  din  cetate, 

pentru  că  nu  numai  că  nimeni  nu  îţi  dă 

mâna  să  te  ajute  până  la  apă, ci  chiar  te 

tratează  ca  pe  un  duşman  când  ceri 

ajutor”. 

(Amfilohie de Iconium, Oraţii 9, tradu-

cere pentru Doxologia.ro de Iosif Agaton) 

 

În  acestea  zăceau  mulţime 

de  bolnavi,  orbi,  şchiopi, 

uscaţi,  aşteptând  mişcarea 

apei.  

(Ioan 5, 3)  

Ce  fel  de  leac  este  

acesta?  Ce  taină  semnifică 

pentru  noi?  Ce  se  arată  în 

spatele  ei?  Un  botez  era  pe 

cale  să  fie  dăruit,  unul  care 

avea  multă  putere.   

Era  cel mai  mare  dintre  

daruri,  un botez  care  spală  

toate  păcatele  şi  face  pe  

oameni vii,  din  morţi  ce  erau.  

Aceste lucruri  sunt  arătate  în  

umbră de  către  scăldătoare,  ca  

într-o icoană.  

Şi  această  minune  a  fost  făcută  ca 

cei  ce  erau  acolo  la  scăldătoare,  care 

învăţaseră  iară  şi  iar,  pentru  multă 

vreme,  că  este  posibil  să  te  vindeci  de 

bolile  trupului  prin  intermediul  apei,  să 

creadă  mai  uşor  că  apa  poate  de 

asemenea  vindeca  bolile  sufletului. 

(Sf.  Ioan  Gură  de  Aur, Omilii  la Ioan ) 

 

Căci  un  înger  al  Domnului  se 

cobora  la  vreme  în  scăldătoare  şi 

tulbura  apa  şi  cine  intra  întâi,  după 

tulburarea  apei,  se  făcea  sănătos,  de 

orice  boală  era  ţinut. 

(Ioan 5, 4)  

Nimeni nu se vindeca până nu cobora 

îngerul. Din cauza celor ce nu credeau, apa 

se tulbura, ca un semn că îngerul s-a 

coborât. Ei aveau un semn, voi aveţi 

credinţa; pentru ei, un înger se cobora, 

pentru voi, Duhul Sfânt; pentru ei, creaţia 

se tulbura, pentru voi, Hristos Însuşi, 

Domnul creaţiei, săvârşește minunea. 

Acolo, doar unul era vindecat; acum, toţi 

sunt făcuţi întregi.  

Căci  acea  scăldătoare  era  o  profeţie 

pentru  ca  voi  să  credeţi  că  puterea  lui 

Dumnezeu  se  coboară  peste  această 

Vindecarea  slăbănogului  de  la  Vitezda,  frescă 


